
Protokół 
z XIV zwyczajnej sesji Rady Gminy w Liniewie 

odbytej w dniu 28 grudnia 2007 r. w godz. od 11:00 do 13:45 
              w sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie, przy ul. Dworcowej 3 
 
 
 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał wszystkich zebranych Przewodniczący Rady Gminy               
p. Ludwik Szparkowski stwierdzając, Ŝe obrady są prawomocne, poniewaŜ                  
w sesji uczestniczy 15 radnych.   
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu). 
 
Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy p. Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem porządku 
obrad sesji? 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad, który brzmi 
następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku dziennego.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie 

międzysesyjnym.  
5. Interpelacje i wnioski radnych.  
6. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy i komisji stałych na 2008 r. 
7. Przyjęcie planu i budŜetu na 2008 r. 
8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych, 

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii                   
w Gminie Liniewo, 

c) przeznaczenia do dzierŜawy gruntów stanowiących własność Gminy 
Liniewo, 

d) zmiany uchwały Nr XIII/66/2007 Rady Gminy Liniewo z dnia                        
27 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od środków transportowych na 2008 r. 

e) zmian w budŜecie gminy.  
9. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  



 
10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski przywitał Pana Edwarda 
Kowalke Powiatowego Lekarza Weterynarii w Kościerzynie. 
 
Edward Kowalke Powiatowy Lekarz Weterynarii omówił choroby zakaźne 
miedzy innymi ptasią grypę, jak moŜna się zarazić, jak wygląda i jak naleŜy się 
zachować. 
 
Ad.3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest                          
za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji? 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
Ad.4 
Wójt Gminy Mirosław Warczak omówił sprawozdanie z podjętych działań                
w okresie międzysesyjnym. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad.5 
Interpelacje i wnioski radnych. 
 
Benedykt Knitter – pozostałość po sto kłosie w Sobączu – mieszkają tam 
ludzie, którzy nie maja meldunku. Większość mieszkańców jest za tym by 
wykupić te mieszkania. Trzeba zająć się tą sprawą. 
- ograniczenie szybkości – nie ma juŜ znaku szybkości 50, zniknął. Prośba by 

postawić znak, gdyŜ za szybko jeŜdŜą. 
 
Jerzy Czapiewski – buda, która jeździ po dzieci do Milonek i Stefanowa jest 
nieogrzewana, czy jest moŜliwość jakoś ją ocieplić, gdyŜ dzieci w niej marzną. 
- droga do Stefanowa i Milonek – trzeba tą drogę jakoś naprawić i zrobić tak 

by naleŜała do dróg gminnych. 
 
Wiesław Szarmach – w Starym Wiecu stała się tragedia, w jednej z rodzin 
oparzyła się dwójka dzieci. Trzeba jakoś tej rodzinie pomoc. Opieka juŜ się 
zainteresowała tą sprawą moŜe i my radni i sołtysi zbierzemy drobną sumę                   
i przekaŜemy tej rodzinie. KaŜdy grosz się liczy. 
 



Ludwik Szparkowski – będą po przerwie wypłacane diety wiec będzie moŜna 
zebrać jakieś drobne datki. 
 
Ryszard Kruszyński – czy Wójt odzyskał jakieś pieniądze od właściciela 
jeziora w Orlu? Chodzi mi o śnięte ryby. 
 
Ludwik Szparkowski – zaciągnąłem opinii prawnej od innego mecenasa                 
w związku z uchwałą w sprawie wynagrodzenia dla Wójta i on twierdzi, Ŝe 
moŜna uchwałę odsunąć lub znieść z porządku obrad. Stawka zaproponowana 
przez Komisję Rewizyjną powinna być przegłosowana. 
 
Krzysztof Petrowicz radca prawny – nie wycofuję się z tego co powiedziałem, 
ja uwaŜam tak a kolega inaczej, radny wycofał wniosek. 
 
Ad.6 
Przyjęcie planu pracy Rady Gminy i komisji stałych na 2008 r. 
 
Ludwik Szparkowski – propozycja do planu pracy Komisji Rewizyjnej aby 
dodała dodatkowy punkt dotyczący prac zleconych, umów o dzieło, jakie były 
koszty ? 
 
Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za rozszerzeniem planu pracy 
komisji rewizyjnej o ten punkt? 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli dodatkowy punkt w planie pracy komisji 
rewizyjnej. (Radny Jerzy Czapiewski chwilowo nieobecny) 
 
Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem planu pracy Rady Gminy Liniewo? 
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli planu pracy Rady Gminy Liniewo. 
 
Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za 
przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej?  
 
Radni 14 głosami „za” przyjęli planu pracy Komisji Rewizyjnej 
 
Ad.7 
Przyjęcie planu budŜetu gminy na 2007 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szpakowski poprosił przewodniczących 
poszczególnych komisji o przedstawienie swojego stanowiska                                 
do przedstawionego planu budŜetu gminy.  



 
Benedykt Knitter - Komisja Komunalna – komisja stwierdza, Ŝe projekt 
budŜetu zabezpiecza środki finansowe na podstawowe zadania gminy, 
planowane inwestycje oraz wydatki na GFOŚiGW. Jesteśmy za przyjęciem 
budŜetu gminy na 2008 r.  
 
Sławomir Zabrocki - Komisja Rewizyjna – komisja stwierdza, Ŝe projekt 
budŜetu gwarantuje realizację podstawowych zadań, jakie spoczywają na 
gminie. Zaplanowane zadania mocno ograniczone są środkami, które gmina 
będzie miała do dyspozycji. Komisja uwaŜa, Ŝe projekt budŜetu na 2008 r. 
zapewnia właściwą równowagę w zakresie rozwoju społecznego jak                             
o gospodarczego gminy. Jesteśmy za przyjęciem budŜetu gminy na 2008 r. 
 
Wiesław Szarmach - Komisja Rolna - większość członków jest za przyjęciem 
budŜetu. 
  
Jerzy Bałachowski - Komisja Oświaty – jesteśmy za przyjęciem budŜetu gminy   
na 2008 r. 
 
Danuta Skuza – Skarbnik Gminy – omówiła autopoprawki do projektu budŜetu 
na 2008 r. Proponuje się wprowadzenie dochodów w dz. 801 w kwocie 5.450,-zł 
z tytułu realizacji programu „Za rękę z Einsteinem” który realizowany będzie 
jeszcze w I kwartale 2008 r. Zmienia się równieŜ o tą kwotę wydatki w dz. 801 
rozdział 80110. W dz. 600 proponuje się wprowadzenie wydatków w kwocie 
22.850,- zł z przeznaczeniem na wykonanie dokumentacji przy drodze 
wojewódzkiej w rozdziale 60013 zmniejszając wydatki w rozdziale 60016. 
Ponownej korekty dokona się z chwilą otrzymania dotacji celowej z Urzędu 
Marszałkowskiego w roku 2008.  
W załączniku nr 1 do projektu budŜetu na stronie 2 naleŜy wykreślić dochody              
z tytułu opłaty administracyjnej w kwocie 5.000,-zł a zwiększyć wpływy z 
opłaty skarbowej o tą kwotę. 
Ponadto naleŜy dokonać poprawek w części opisowej informacji o projekcie 
budŜetu na stronie 10 zastępując kwotę 441.278,-zł. kwotą 448.418,-zł. na 
stronie 12 kwotę 5.000,-zł zastąpić kwotą 10.000,-zł, na stronie 13 kwotę 
63.000,-zł. zastąpić kwotą 73.600,-zł.  
Zalecono nam wydatki w dziale 700 rozdział 70095 w kwocie 29.000,-zł. 
przenieść do rozdziału 70005. 
 
Ludwik Szparkowski – jeśli chodzi o podwyŜki dla pracowników - zgadzam się 
Ŝe są duŜe, ale widzę niebezpieczeństwo, potencjał pracowników tych, którzy są 
juŜ lata, tam bym widział wzmocnienie, a nie tworzenie nowych stanowisk 
pracy.  
 



Ludwik Szparkowski Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę                       
Nr 180/III/2007 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 17 grudnia 
2007 r. w sprawie opinii o projekcie budŜetu Gminy Liniewo na 2008 rok wraz 
z informacją o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem budŜetu 
gminy na 2008 r? 
 
Radni 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymująca się” podjęli 
            Uchwałę Nr XIV/ 74 /2007 w sprawie planu budŜetu gminy na 2008 r. 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę od 13:10 do 13:20 
 
Po przerwie wznowiono obrady sesji. 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwał w sprawie: 
 
- gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
 
Nieobecny radny Jerzy Czapewski. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
 
Radni 14 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XIV/ 75 /2007 w sprawie gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
- uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Liniewo 
 
Nieobecny chwilowo radny Andrzej Hinc 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
 



Radni 13 głosami „za” podjęli 
Uchwałę Nr XIV/ 76 /2007 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
- przeznaczenia do dzierŜawy gruntów stanowiących własność Gminy Liniewo 
 
Na sesję wrócił radny Andrzej Hinc. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
 
Radni 14 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XIV/ 77 /2007 w sprawie przeznaczenia do dzierŜawy 
gruntów stanowiących własność Gminy Liniewo 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
- zmiany uchwały Nr XIII/66/2007 Rady Gminy Liniewo z dnia                        

27 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych na 2008 r. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały? 
 
Radni 14 głosami „za” podjęli 

Uchwałę Nr XIV/ 78 /2007 w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/66/2007 Rady 
Gminy Liniewo z dnia 27 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na 2008 r. 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
- zmian w budŜecie gminy 
 
Danuta Skuza Skarbnik Gminy – omówiła uchwałę w sprawie zmian w budŜecie 
gminy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za przyjęciem uchwały           
w sprawie zmian w budŜecie gminy? 
 



Radni 15 głosami „za” podjęli 
    Uchwałę Nr XIV/ 79 /2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy 
(Uchwała stanowi załącznik). 
 
Ad.9 
Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
 
Jacek Sosnowski – sto kłos w Sobączu – są tam dwa budynki, ta sprawa jest 
kontrowersyjna, wpłynął do nas wniosek właściciela lub dzierŜawcy, jesteśmy w 
temacie i zajmiemy się tą sprawą, 
- znak ograniczenia szybkości w Sobączu – myślę, Ŝe Zarząd Dróg zdjął ten 

znak gdyŜ w miejscach z ograniczoną szybkością kaŜdy wie ile się jeździ                 
i nie potrzeba dodatkowego znaku. 

- Droga do Milonek – zajmiemy się tym. 
 
Wójt –  śnięte ryby – zostało wysłane pismo do Wojewody czekamy na decyzję. 
 
Radca prawny – czekamy na odpowiedź od Wojewody, taki jest tryb                          
o wszczęcie postępowania. 
 
Wójt –  buda woŜąca dzieci do szkoły – musimy się dowiedzieć i zobaczyć w 
jaki sposób moŜna ją ocieplić. 
 
Na sesję wrócił radny Jerzy Czapiewski. 
 
Ad.10 
Wolne głosy. 
 
Jerzy Czapiewski – mija rok mojej kadencji chciałbym podziękować Wójtowi, 
Skarbnikowi, Krystianowi i Piotrowi za pracę, za to co zrobiono dla 
mieszkańców Głodowa. 
 
Wójt – jestem pod wielkim wraŜeniem radnego z Głodowa za tak duŜe 
zaangaŜowanie. 
 
 Ad.11 
 
Obrady sesji zakończono o 13:45 
 
  Protokołowała 
 
Anna Turzyńska 
 


